
Read all of this leaflet carefully before you start using this medicine because it contains 
important information for you.
- Keep this leaflet. You may need to read it again.
- Ask your pharmacist if you need more information or advice.
- Always use this medicine exactly as described in this leaflet or as your doctor or pharmacist 
have told you.
- You must talk to a doctor if you do not feel better or if you feel worse, This includes any possible 
side effects not listed in this leaflet

What is in this leaflet:
1. What Avoquin 1.9% & 4% Cream is and what it is used for
2. What you need to know before you use Avoquin 1.9% & 4% Cream
3. How to use Avoquin 1.9% & 4% Cream 
4. Possible side effects
5. How to store Avoquin 1.9% & 4% Cream 
6. Further information

 1. What Avoquin 1.9% & 4% Cream is and what it is used for:

Avoquin 1.9% & 4% Cream is used for the gradual bleaching of hyperpigmented skin conditions 
such as chloasma, melasma, freckles, senile lentigines, and other unwanted areas of melanin 
hyperpigmentation, Topical application of hydroquinone produces a reversible depigmentation of 
the skin by inhibition of the enzymatic oxidation of tyrosine to 3,4-dihydroxyphenylalanine (dopa) 
and suppression of other melanocyte metabolic processes. Exposure to sunlight or ultraviolet light 
will cause depigmentation of bleached areas.

 2. What you need to know before you use Avoquin 1.9% & 4% Cream.

• Do not use Avoquin 1.9 & 4% Craem: 
Prior history of sensitivity or allergic reaction to Avoquin 1.9% & 4% Cream or to any of the 
ingredients of the products. The safety of Avoquin 1.9% & 4% Cream uses during pregnancy or 
for children (12 years and under) has not been established.

• Pregnancy, nursing mothers:
- Teratogenic Effects:
  Pregnancy Category C :-

Animal reproduction studies have not been conducted with topical hydroquinone. It is also not 
known whether topical hydroquinone can cause fetal harm when administered to a pregnant 
woman or can affect reproduction capacity. Topical hydroquinone should be given to a preg-
nant woman only if clearly needed.

  Nursing Mothers:-
It is not known whether this drug is excreted in human milk. Because many drugs are excreted 
in human milk, caution should be exercised when topical hydroquinone is administered to a 
nursing woman.

• Pediatric Use: -
Safety and effectiveness for pediatric patients below the age of 12 years have not been 
established.

• Warnings and Precautions:
Contains sodium met bisulfite, a sulfite that may cause allergic-type reactions including 
anaphylactic symptoms and life-threatening or less severe asthmatic episodes in certain 
susceptible people. The overall prevalence of sulfite sensitivity in the general population is 
unknown and probably low. Sulfite sensitivity is seen more frequently in asthmatic than in 
non-asthmatic people.
Since this product contains no sunscreen, an effective broad-spectrum sun blocking agent 
should be used and unnecessary solar exposure avoided, or protective clothing should be 
worn to cover bleached skin in order to prevent re-pigmentation from occurring.
Hydroquinone may produce exogenous ochronosis, a gradual blue-black darkening of the 
skin. If this condition occurs, discontinue treatment and consult your physician. Most patients 
developing this condition are Black, but it may also occur in Caucasians and Hispanics.

• Information for Patients -
• Sunscreen use is an essential aspect of hydroquinone therapy because even minimal 
sunlight sustains melanocytic activity. To prevent depigmentation, during treatment and 
maintenance therapy, sun exposure on treated skin should be avoided by application of a 
broad-spectrum sunscreen (SPF 15 or greater) or by use of protective clothing. Avoid contact 
with eyes and mucous membranes.
• Keep this and all medications out of reach of children. In case of accidental ingestion, call a 
physician or a poison control center immediately.
• Carcinogenes is, Mutagenes is, Impairment of Fertility Studies of hydroquinone in animals 
have demonstrated some evidence of carcinogenicity. The carcinogenic potential of 
hydroquinone in humans is unknown.
• Published studies have demonstrated that hydroquinone is a mutagen and a clastogen. 
Treatment with hydroquinone has resulted in positive findings for genetic toxicity in the Ames 
assay in bacterial strains sensitive to oxidizing mutagens, in in vitro studies in mammalian 
cells, and in the in vivo mouse micronucleus assay.

• Drug Interactions -
Patients are cautioned on concomitant use of medications that are known to be 
photosensitizing.

 3. How to use Avoquin 1.9% & 4% Cream:

• Always take this medicine exactly as your doctor has told you. Check with your doctor or 
pharmacist if you are not sure 
• General Skin sensitivity test before using Avoquin 1.9% & 4% Cream by applying a small 
amount to an unbroken patch of skin; check within 24 hours. Minor redness is not a 
contraindication, but where there is itching or vesicle formation or excessive inflammatory 
response further treatment is not advised. Close patient supervision is recommended.
• Avoquin 1.9% & 4% Cream should be applied to affected areas and rubbed in well twice 
daily, in the morning and before bedtime, or as directed by a physician. If no improvement 

is seen after 2 months of treatment, use of this product should be discontinued. There is no 
recommended dosage for pediatric patients under 12 years of age except under the advice and 
supervision of a physician.
• Avoquin 1.9% & 4% Cream for EXTERNAL USE ONLY.
• Avoquin 1.9% & 4% Cream not for OPHTHALMIC USE.

• Over Dosage:
• There have been no systemic reactions reported from the use of topical hydroquinone. 
However, treatment should be limited to relatively small areas of the body at one time, since 
some patients experience a transient skin reddening and a mild burning sensation which does 
not preclude treatment.

If you forget to use Avoquin 1.9% & 4% Cream:
• Do not worry if you forget to use your cream at the right time. When you remember, start 
using the medicine again as you did before.
• If you have any further questions on the use of this medicine, ask your doctor or pharmacist.

 4. Possible side effects

Like all medicines, this medicine can cause side effects, although not everybody gets them.
The following adverse reactions have been reported: dryness and fissuring of paranasal and 
infraorbital areas, erythema, and stinging. Occasional hypersensitivity (localized contact 
dermatitis) may develop. If this occurs, the medication should be discontinued and the 
physician notified immediately.

Reporting of side effects
If you get any side effects, talk to your doctor, pharmacist or nurse. This includes any possible 
side effects not listed in this leaflet.
You can also report side effects directly (see details below). 
By reporting side effects, you can help provide more information on the safety of this medicine.

To report any side effect(s):
• Saudi Arabia:

 5- How to store Avoquin 1.9% & 4% Cream.

• Keep out of the sight and reach of children
• store Below 30°C
• Shelf life of Unopened Tube: 2 Years
• Shelf life after first opening is 30 days
• Do not use after the expiry date on the box

 6- Further information:

What Avoquin 1.9% & 4% Cream contains:
Avoquin 1.9% Cream: 
• Each gram of active substances Hydroquinone contains 19 mg. 
• Other ingredients are Emulgin B2, Cetostearyl Alcohol, Paraffin Oil, Benzoic Acid, Glycerin, 
Propylene Glycol, Sodium Lauryl Sulphate, Citric Acid, Sodium Metabisulphite, Lavanda 
Perfume and Purified Water.
Avoquin 4% Cream:
• Each gram of active substances Hydroquinone contains 40 mg.
• Other ingredients are Emulgin B2, Cetostearyl Alcohol, Paraffin Oil, Benzoic Acid, Glycerin, 
Vitamin E Acetate, Propylene Glycol, Vitamin C (Ascorbic acid), Citric Acid, Sodium Lauryl 
Sulphate, Sodium Metabisulphite, Octyl Methoxycinnamate and Purified Water.
What Avoquin 1.9% & 4% Cream looks like and contents of the pack:
Avoquin 1.9% is a White homogenous smooth cream, Free from foreign matters It is available 
in 50ml tubes, Avoquin 4% is a White homogenous smooth cream, Free from foreign matters 
It is available in 50g tubes.

Marketing Authorisation Holder and Manufacturer:
Middle East Pharmaceutical Industries Co Ltd (Avalon Pharma)
P.O.Box 4180 Riyadh 11491, Kingdom of Saudi Arabia
2nd Industrial City, Riyadh, Kingdom of Saudi Arabia
Tel: +966 (11) 2653948 -2653427
Fax: +966 (11) 2654723

For further information about this medicinal product, or to report a suspected adverese drug event 
please contact the Marketing authorization Holder. 
E-mail: pharmacovigilance@avalon.com.sa
Call: +966 (11) 4635247, Ext: 3328

This leaflet was last approved in (01/2018)

The National Pharmacovigilance and  Drug Safety Centre (NPC)

• Fax: +966-11-205-7662
• Call NPC at +966-11-2038222, Exts: 2317-2356-2353-2354-2334-2340.
• Toll free phone: 8002490000
• E-mail: npc.drug@sfda.gov.sa
• Website: www.sfda.gov.sa/npc

THIS IS A MEDICAMENT
- Medicament is a product which affects your health and its consumption contrary to 
instructions is dangerous for you. 
- Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the 
pharmacist who sold the medicament. 
-The doctor and the pharmacist are the experts in medicines, their benefits and risks. 
- Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you. 
- Do not repeat the same prescription without consulting your doctor. 
-Keep all medicaments out of reach of children.

Council of Arab Health Ministers, Union of Arab Pharmacists

Please contact the relevant competent authority.

• Other GCC States:
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1.9% & 4% CREAM
Hydroquinone 1.9 & 4% w/w



قم بقراءة هذه النشرة جيداً قبل استعمال هذا الدواء لأنه يحتوي على معلومات مهمة لك:
- إحتفظ بهذه النشرة، لأنك قد تحتاج إليها لاحقاً.

- في حال كانت لديك أي أسئلة تتعلق بهذا المستحضر قم بإستشارة الطبيب أو الصيدلي.
- دائما استخدم هذا الدواء تماما كما هو موضح في هذه النشرة أو كما قال لك الطبيب أو الصيدلي.

- قم بالإتصال بالطبيب المعالج أو الصيدلي في حال زيادة حدة الأعراض الجانبية أو الاصابة بعرض جانبي لم يتم ذكره 
في هذه النشرة. 

تحتوي هذه النشرة على:
1. ما هو أفوكوين 1,9% و 4% كريم وما هي دواعي استعماله؟

2. قبل القيام بإستعمال أفوكوين 1,9% و 4% كريم.
3. طريقة إستخدام أفوكوين 1,9% و 4% كريم.

4. الأعراض الجانبية المحتملة.
5. ظروف تخزين أفوكوين 1,9% و 4% كريم.

6. معلومات إضافية.

 1. ما هو أفوكوين 1,9% و 4% كريم وما هي دواعي استعماله؟

بيِيض التدريجي لحالات تصبغ البشرة، مثل الكلف وقناع الحمل والنمش والنمشة  يُستخدم أفوكوين 1,9% و 4% كريم للتَّ
الضيائية وغيرها من مناطق التصبغ بالملانين غير المرغوب فيها. ويؤدي الاستخدام الموضعي للهايدروكينون إلى إزالة 

تصبغ البشرة القابل للانعكاس من خلال إبطال الأكسدة الإنزيمية للتيروسين إلى 3,4 ديهيدروكسي فينيل الانين )دوبا( 
وكبح عمليات الأيض الميلانية الأخرى. ويؤدي التعرض لأشعة الشمس أو ضوء الأشعة فوق البنفسجية إلى إزالة تصبغ 

المناطق المبيضة.              

 2. قبل القيام بإستعمال أفوكوين 1,9% و 4% كريم.

• لا تستخدم فوكوين 1,9% و 4% كريم: 
إذا كان لديك تاريخ سابق من الحساسية أو رد الفعل التحسسي لأفوكوين 1,9% و 4% كريم أو أي من مكونات المنتج. لم يتم 

التأكد من سلامة إستخدام أفوكوين 1,9% و 4% كريم أثناء الحمل أو بالنسبة للأطفال )12 عاما أو أقل(.   

• الحمل والرضاعة: 
- التأثيرات على الأجنة: 

  فئة الحمل »ج«:
لم يتم إجراء أي دراسات على تكاثر الحيوانات باستخدام الهايدروكينون الموضعي. ومن غير المعروف أيضًا ما إذا كان 

الهيدروكينون الموضعي يمكن أن يسبب ضررًا للجنين عندما تستخدمه المرأة الحامل وما إذا كان من الممكن أن يؤثر على 
القدرة على الإنجاب. يجب ألا يتم إعطاء الهايدروكينون الموضعي للمرأة الحامل إلا في حالة وجود حاجة ملحة واضحة.  

الأمهات المُرضِعات: 
من غير المعروف ما إذا كان هذا الدواء يتم إفرازه في حليب الأم أو لا، ولأن العديد من الأدوية يتم إفرازها في الحليب 

البشري؛ ينبغي توخي الحذر عند إعطاء هايدروكينون الموضعي للمرأة المرضعة.  

• الاستخدام لدى الأطفال: 
لم يتم التأكد من السلامة والفعالية بالنسبة للمرضي من الأطفال الذين تقل أعمارهم عن 12 عام.   

• التحذيرات والاحتياطات:
يحتوي على ميتاكبريتيت الصوديوم، وقد يتسبب الكبريتيت في رد فعل من النوع التحسسي يتضمن أعراض الحساسية 

ونوبات الربو المهددة للحياة أو النوبات الأقل خطورة لدى الأشخاص المعرضين لتلك النوبات، ولا يُعرف مدى الانتشار 
العام لحساسية الكبريتات بين عموم السكان. وتعتبر حساسية الكبريتات أكثر شيوعًا لدي مرضي الربو أكثر مما هي موجودة 

لدي الأشخاص غير المصابين بالربو.
لا يحتوي هذا المنتج على واقي من أشعة الشمس؛ لذلك يجب استخدام عامل فعال واسع الطيف للوقاية من الشمس كما يجب 

تجنب التعرض غير الضروري لأشعة الشمس أو ارتداء ملابس واقية لتغطية الجلد المبيض لمنع حدوث إعادة التصبغ.
قد يتسبب الهايدروكينون في إنتاج التمغر الخارجي، وهو إعتام تدريجي أزرق رمادي في البشرة. عند حدوث تلك الحالة، 
أوقف العلاج واستشر الطبيب. معظم المرضي الذين حدثت معهم تلك الحالة من أصحاب البشرة السوداء، ولكنها قد تحدث 

أيضًا لدي القوقازيين والهسبانيين.  

• معلومات للمرضي: 
• يعتبر استخدام الواقي من الشمس أساسيًّا في العلاج بالهايدروكينون؛ لأنه حتى الحد الأدنى من أشعة الشمس يؤدي إلى 

إيقاف النشاط الميلاتونيني. لمنع التصبغ في أثناء العلاج والحفاظ على العلاج، يجب تجنب تعرض البشرة المُعالجة لأشعة 
الشمس من خلال وضع واقي للشمس واسع الطيف )عامل الوقاية من الشمس 15 أو أعلى( أو عن طريق استخدام ملابس 

واقية، وتجنب ملامسة العينين والأغشية المخاطية. 
• يُحفظ هذا الدواء وجميع الأدوية بعيدًا عن متناول الأطفال، عند ابتلاع الدواء عن طريق الخطأ اتصل بالطبيب أو 

بمركز مراقبة السموم على الفور.   
• المسرطانات، المطفرات، أظهرت دراسات انخفاض الخصوبة بسبب الهايدروكينون في الحيوانات بعض الأدلة على 

السرطان. وتعتبر القدرة المسرطنة للهايدروكينون في البشر غير معروفة.
ر للصبغيات. وقد أدى العلاج بالهايدروكينون إلى نتائج  • أظهرت الدراسات المنشورة أن الهايدروكينون هو مطفِّر ومُكسِّ
إيجابية للسمية الجينية في اختبار )أميس( على سلالات بكتيرية الحساسة للأكسدة المطفرة، في الدراسات المختبرية على 

خلايا الثدييات، وعند فحص نخاع الفئران الحية.

• التفاعلات الدوائية:
يتم تحذير المرضى من استخدامه بمصاحبة الأدوية المعروف أنها تُسبب التحسس للضوء.  

 3. طريقة إستخدام أفوكوين 1,9% و 4% كريم:

• إستخدم هذا الدواء كما يخبرك الطبيب تمامًا، وتأكد من الطبيب أو الصيدلي إذا لم تكن متأكدًا. 
•  يتم إجراء اختبار عام لحساسية الجلد قبل استخدام أفوكوين 1,9% و 4% كريم عن طريق وضع كمية قليلة منه على 
جزء من البشرة خالٍ من الجروح، ويتم الفحص خلال 24 ساعة. لا يُعد الاحمرار البسيط مانعًا؛ ولكن في حالة وجود 

حكة أو تكوّن بثرة أو التهاب شديد، لا ينصح باستخدام هذا العلاج, يُنصح بالإشراف الوثيق على المريض. 
• يوضع كريم أفوكوين 1,9% و4% على المناطق المصابة ويدلك يوميًّا في الصباح وقبل النوم أو حسب توجيهات 

الطبيب. في حالة عدم حدوث أي تحسن بعد شهرين من العلاج، يجب التوقف عن استخدام هذا المنتج. لا توجد جرعة 
موصى بها لمرضى الأطفال الأقل من 12 عامًا إلا بموجب نصيحة الطبيب وتحت إشرافه.    

• أفوكوين 1,9% و 4% كريم للاستخدام الخارجي فقط.
•  لا يستخدم أفشوكوين 1,9% و 4% كريم في العينين. 

• الجرعة الزائدة:
• لم يتم الإبلاغ عن أي ردود فعل نظامية من استخدام الهايدروكينون الموضعي. ومع ذلك ينبغي أن يقتصر العلاج 

كريم أفوكوين 1.9% و%4
هايدروكينون 1.9% و4% و/ و

على مناطق صغيرة نسبيًّا من الجسم في كل مرة؛ حيث عانى بعض المرضي من احمرار عابر في الجلد وإحساس معتدل 
بالاحتراق لا يحول دون العلاج. 

إذا نسيت استخدام أفوكوين 1,9% و 4% كريم:  
• لا تقلق إذا نسيت استخدام الكريم في الوقت المناسب. عندما تتذكر ابدأ في استعمال الدواء مرة أخرى كما كنت تفعل 

من قبل.
• إذا کانت لدیك أي أسئلة أخرى حول استخدام الدواء، اسأل طبیبك أو الصیدلي.

 4. الأعراض الجانبية المحتملة:

مثل كل الأدوية يمكن أن يسبب الدواء آثارًا جانبية، على الرغم من عدم حدوثها لكل الأشخاص.
وقد تم الإبلاغ عن ردود الفعل السلبية التالية: جفاف وتشقق المناطق الموجودة تحت الأنف والمناطق تحت الحجاج، 

وشعور بالوخز. كما قد تحدث حساسية مفرطة عرضية )التهاب الجلد التماسي الموضعي(. إذا حدث ذلك يجب التوقف 
عن استخدام الدواء وإبلاغ الطبيب على الفور.

الإبلاغ عن الأعراض الجانبية
إذا حصلت على أي آثار جانبية، تحدث مع طبيبك أو الصيدلي. ويشمل ذلك أي آثار جانبية محتملة غير مدرجة في هذه 

النشرة.
يمكنك أيضا الإبلاغ عن الآثار الجانبية مباشرة )انظر التفاصيل أدناه(.

من خلال الإبلاغ عن الآثار الجانبية، يمكنك المساعدة في تقديم المزيد من المعلومات حول سلامة هذا الدواء.

للإبلاغ عن الأعراض الجانبية:
• المملكة العربية السعودية:

 5. ظروف تخزين أفوكوين 1,9% و 4% كريم.

• يحفظ بعيدًا عن متناول أيدي ومرأى الأطفال.
•  ُحفظ في درجة حرارة أقل من 30 درجة مئوية.
• العمر الافتراضي للأنابيب الغير مفتوحة: عامان.

• العمر الافتراضي بعد فتح الأنبوب لأول مرة: 30 يوم.
• يجب عدم استخدام الدواء بعد تاريخ الانتهاء الموضح على العبوة.

 6. معلومات إضافية: 

ما هي محتويات أفوكوين 1,9% و 4% كريم:
• أفوكوين 1,9% كريم:

• يحتوي كل جرام على 19 مل من المادة الفعالة الهايدروكينون. 
• المكونات الأخرى هي الإمولجين ب2 والكحول السيتوستيريلي وزيت البارافين وحمض البنزويك. والجلسرين 

والبروبيلين جلايكول وكبريتات لوريل الصوديوم وحمض الستريك وميتابيسلفيت الصوديوم وعطر اللافاندر والماء 
المقطر.  

• أفوكوين 4% كريم:
• يحتوي كل جرام على 40 مل من المادة الفعالة الهايدروكينون. 

• المكونات الأخرى هي الإمولجين ب2 والكحول السيتوستيريلي وزيت البارافين وحمض البنزويك والجلسرين وخلات 
فيتامين هـ والبروبيلين جلايكول وفيتامين سي )حمض الاسكوربيك( وحمض الستريك وكبريتات لوريل الصوديوم 

وميتابيسلفيت الصوديوم وأوكتيل ميثوكسيسينامات والماء المقطر.  

كيف يبدو أفوكوين 1,9% و4% كريم وما هي محتويات العبوة:  
كريم أفوكوين 1,9% هو كريم أبيض ناعم متجانس، خالٍ من الأشياء الغريبة وهو متوفر في أنابيب 50 ملل. 
وكريم أفوكوين 4% هو كريم أبيض ناعم متجانس، خالٍ من الأشياء الغريبة وهو متوفر في أنابيب 50 جرام.

المالك لحقوق التسويق والشركة المصنعة

شركة الشرق الأوسط للصناعات الدوائية المحدودة. )أفالون فارما(
ص.ب. 4180 الرياض 11491، المملكة العربية السعودية
المدينة الصناعية الثانية، الرياض، المملكة العربية السعودية

هاتف 3427 256 – 3948 265 )11( 966 00
فاكس 4723 265 )11( 966 00

للحصول على مزيد من المعلومات عن هذا المنتج الطبي أو للإبلاغ عن أي آثار جانبية، يرجي الاتصال بحامل ترخيص 
التسويق

pharmacovigilance@avalon.com.sa :بريد إلكتروني
هاتف: 4635247 )11( 966+، تحويلة: 3328

تم الموافقة على هذه النشرة بتاريخ   )2018-01(

- المركز الوطني للتيقظ والسلامة الدوائية

▪ فاكس: +7662-205-11-966
▪ للاتصال بالإادارة التنفيذية للتيقظ وإدارة الأزمات . هاتف: 966-11-2038222+

▪ تحويلة: 2340-2334-2354-2353-2356-2317
▪ الهاتف المجاني:  8002490000      

npc.drug@sfda.gov.sa :البريد الإلكتروني ▪
www.sfda.gov.sa/npc :الموقع الإلكتروني ▪

-  الرجاء الاتصال بالمؤسسات والهيئات الوطنية في كل دولة.

إن هذا الدواء

- الدواء مستحضر يؤثر على صحتك, واستهلاكه خلافًا للتعليمات يعرضك للخطر.
- اتبع بدقة وصفة الطبيب وطريقة الاستعمال المنصوص عليها وتعليمات الصيدلي الذي صرفها لك.

- إن الطبيب والصيدلي هما الخبيران في الدواء و بنفعه وضرره.
- لا تقطع مدة العلاج المحددة لك من تلقاء نفسك.
- لا تكرر صرف الدواء بدون استشارة الطبيب.

- لا تترك الأدوية في متناول اليدي الأطفال.

مجلس وزراء الصحه العرب واتحاد الصيادلة العرب

• دول الخليج الأخرى:

PSF098
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